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Met deze brief beantwoorden wij uw vragen over het nieuw prioriteringskader van ACM als 
gevolg van netcongestie, op grond van art. 39 van het Reglement van Orde.  
 
 Heeft het College kennisgenomen van het codebesluit ‘prioriteringsruimte bij 
transportverzoeken’ gepubliceerd door de ACM op 18 april 2024? 
 
Antwoord: Ja, daar hebben wij kennis van genomen. In regioverband heeft netbeheerder 
Liander in het Bestuurlijk Platform Integraal Programmeren afgelopen maand 
portefeuillehouders nadere uitleg gegeven. Verder zijn we als college voorafgaand aan het 
besluit geïnformeerd (in mei en december 2023 evenals in april 2024) over de vorderingen 
van ACM om te komen tot het besluit en over de vanuit de gemeente ingediende zienswijze 
op het ontwerp-besluit.  
 
Is het College het met de fractie van D66 eens dat onmiddellijk, ofwel met hoge prioriteit 
gebruik moet worden gemaakt van de nieuwe prioriteringskaders om de impact van 
netcongestie op de gemeentelijke ambities te minimaliseren? En zo onze woningbouw-
ambities veilig(er) te stellen? 
 
Antwoord: Ja, dat vinden wij ook. Als college achten we het wenselijk dat tijdig gebruik 
wordt gemaakt van de mogelijkheid die het codebesluit biedt om prioriteitsverzoeken te 
doen voor aansluitingen in Nijmegen, om de gemeentelijke ambities te helpen waar te 
maken.  
Daarbij willen we de volgende kanttekeningen plaatsen. Weliswaar biedt het kader meer 
dan voorheen mogelijkheden om aanvragen ten opzichte van elkaar te prioriteren, maar 
de werkwijze met drie algemene categorieën garandeert daarmee niet een directe 
weerspiegeling van de gemeentelijk gewenste prioriteitsvolgorde.  
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Een volwaardig verzoek om prioriteit is pas mogelijk als voldoende bewijslast kan worden 
meegeleverd conform de voorwaarden van de ACM-netcode. Bij nieuwbouwontwikkeling 
gaat het onder andere om het aantonen dat een omgevingsvergunning is verleend. Over 
hoe en door wie prioriteitsverzoeken worden ingediend, beoordeeld en afgewogen staan 
we in contact met Liander. De netbeheerder heeft aangegeven na bekendmaking van het 
ACM-besluit momenteel nog in de fase van afstemming te zijn met andere netbeheerders 
en ACM, over de toepassing van het prioriteringskader bij verzoeken voor 
kleinverbruikaansluitingen, zoals bij woningbouw. Hoe de implementatie van het besluit 
daarvoor in de praktijk vorm krijgt moet dus nog worden kenbaar gemaakt door de 
netbeheerder.  
Verder geldt dat we als gemeente initiatiefnemers kunnen informeren over de mogelijkheid 
tot het indienen van een prioriteitsverzoek, maar niet dwingen.  
 
Is het College voornemens aanvragen in te dienen in de eerste categorie – 
congestieverzachters en deze te delen met de raad? 
 
Antwoord: Dat is aan de orde wanneer de gemeente in de positie is van ontwikkelende 
partij om prioriteitsverzoeken in te dienen. Het is de vraag of dat onze rol wordt. Of en in 
welke situatie we als gemeente en de netbeheerder zelf congestieverzachters, conform de 
definities in het ACM-codebesluit, willen realiseren is op dit moment voor ons als college 
nog niet aan te geven. Voor de netbeheerders ontstaat er na besluitvorming in de 1e Kamer 
over de nieuwe Energiewet mogelijk meer ruimte om een ontwikkelende rol in te nemen en 
niet alleen een voorwaarde scheppende rol. Over de gemeentelijke visie en inzet wat 
betreft congestieverzachters verwachten we meer duidelijkheid te kunnen geven in het 
najaar, wanneer we als college voornemens zijn om voorstellen aan de raad voor te leggen 
over het toekomstige lokale energiesysteem (de LES).  
 
Is het College voornemens aanvragen in te dienen in de derde categorie (basisbehoeften 
waaronder woningbouw) en deze te delen met de raad?  
 
Antwoord: Ook bij deze categorie zien we als uitgangspunt om prioriteitsverzoeken in te 
dienen wanneer de gemeente in de positie is om dat te doen, dus wanneer de gemeente 
zelf de ontwikkelende partij is. 
In algemene zin zijn we bereid de gemeenteraad op geëigende momenten op de hoogte te 
stellen van de vorderingen, met onze duiding daarbij. Het in compleetheid delen van 
individuele aanvragen is echter niet werkbaar gezien het feit dat we als gemeente in de 
meeste gevallen zelf niet de prioriteitsaanvraag indienen; daarnaast zou sec een 
administratief overzicht van individuele aanvragen ons inziens weinig inzicht bieden. 
 
Netbeheerders zijn vanaf 1 oktober 2024 verplicht het nieuwe prioriteringskader te gebruiken, 
maar mogen vooruitlopend op de nieuwe regels nu al het kader toepassen. Gaat het College 
met de netbeheerder in gesprek om zo snel als mogelijk het nieuwe prioriteringskader toe te 
passen?  
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Antwoord: Zie beantwoording bij vraag 2. Als gemeente zijn we in gesprek hierover met de 
netbeheerder. Liander heeft na het ACM-besluit algemeen kenbaar gemaakt vanaf 1 
oktober 2024 maatschappelijk te gaan prioriteren en dat vanaf die datum 
maatschappelijke prioriteit kan worden aangevraagd. 
 
 
We hopen u op deze wijze voldoende geïnformeerd te hebben.  
 
Hoogachtend, 
 
Het college van burgemeester en wethouders van Nijmegen 
   

A.P.W. van de Klift  H.M.F. Bruls 
gemeentesecretaris  burgemeester 
 


